



**LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE  
GUVERNÖRSRÅDET**

**PROTOKOLL NR 6, 2010-2011**

**Tid:** 2011-06-02 och 2011-06-04  
**Plats:** Kalmar  
**Beslutande:** GRO Sven-Arne Wennerberg, DG 101-A Anna Maria Bernstein, DG 101-B Per-Åke Persson, DG 101-GD Lennart Pettersson, DG 101-N Ulf Holmberg, DG 101-P Monica Köhler, DG 101-S Eva Persson, DG 101-SM Per Nilsson, DG 101-SV Paul Månsson, DG 101-U Berndt Fors, DG 101-VG Ola Nordström.

**§ 149 Mötets öppnande**

GRO Sven-Arne Wennerberg hälsade deltagarna välkomna och öppnade mötet.

**§ 150 Val av justeringspersoner**

Föreslagna var DG 101N Ulf Holmberg och DG 101P Monica Köhler.

**Beslut:**

1. GR valde föreslagna personer till att justera protokollet.

**§ 151 Anmälan om övriga frågor**

- A. Information om läger i distrikt P
- B. Lions Quest och LEO
- C. Specsavers
- D. Nomenklaturfråga AU 6
- E. Lions Ledarutbildning (RLI)
- F. Charterfest Studentklubb
- G. Inflytandetorg
- H. LCIF
- I. Skattefrågor
- J. UNCHR
- K. Hantering av kontoret
- L. Livskvalitetpris och omnämning i pressen

**§ 152 Fastställande av ärendelistan**

**Beslut:**

1. Med ovan tillägg, § 151, fastställde GR ärendelistan.

**§ 153 Genomgång av protokoll, GR 5, 5A, 5B samt AU 7**

DG 101A hade synpunkter på skrivelsen angående Specsavers i GR 5 protokollet. DG 101A fick framföra sina synpunkter. Inga åtgärder.

**Beslut:**

1. GR lade protokollen till handlingarna.

**§ 154 Inkomna skrivelser och rapporter samt tecknade avtal. Förändring på kontoret**

GRO Sven-Arne Wennerberg berättar att avtalet med MSB är klart. Att arbetet med att anställa en kontorschef på multipeldistriktets kontor är klart. Att NSR projektet i Minsk är invigt.

**Beslut:**

1. GR noterade rapporten och lade den till handlingarna.

**§ 155 Genomgång inför Riksmötet**

Lennart Löf, tänkt som ordförande för Riksmötet, går igenom inför Riksmötet.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen.

**§ 156 Ekonomi, budget, rapport projektmedel** Controller *Bilaga: 224, 225, 226, 227, 228*

GRO Sven-Arne redogjorde för punkten.

Avkastningen från sparande i Eldsjäl ska användas för ett internationellt projekt. AU har föreslagit projekt Moshi, DG 101SV Paul Månsson föreslog Nepalprojektet.

**Beslut:**

1. GR beslutade att avkastningen från Eldsjäl ska gå till Nepalprojektet.

GRO Sven-Arne berättade att innevarande verksamhetsår 2010-2011 ser ut att gå med överskott och föreslog att överskottet fördelas på verksamheterna GMT och GLT.

PID Heinz Ondrejka menade att det är nästa års guvernörsråd som ska ta det beslutet.

**Beslut:**

2. GR beslutade enligt GRO Sven-Arnes förslag, att ett eventuellt överskott ska tillfalla GMT och GLT.

**§ 157 Rapport från placeringsgruppen**

Controller Björn redogjorde för punkten.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 158 Rapporter**

A. FUU

*Bilaga: 213,214,215*

B. Hjälpkommittén

*Bilaga: 229*

C. Ungdomskommittén

*Bilaga: 223*

D. Lions Quest

E. Framtidsgruppen

*Bilaga: 232,233,234*

F. Världens Barn

*Bilaga: 231*

G. Röda Fjädern

*Bilaga: 230*

H. Arbetsgruppen för ny distriktsindelning

*Bilaga: 235*

**Beslut:**

1. GR noterade informationen i ovan rapporter och lade dem till handlingarna.

**Lördag 4 juni 2011.**

**§ 159 Korta rapporter från distriktsguvernörerna****Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 160 Rapport Restaurangskolan** *Bilaga: 222, 200*

GRO Sven-Arne berättade om att projekt Restaurangskolan nu är avslutat, och att rapport kommer att lämnas till LCIF.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 161 Europaforum**

VGRO Vivianne Eriksson informerade om kommande Europaforum, att åtta guvernörer ska åka för att idka erfarenhetsutbyte.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 162 Convention**

GRO Sven-Arne informerade om delegatresan och planerade utflykter i Seattle.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 163 Musiktävling vid Europa Forum**

PCC Lennart Fridén redogjorde för musiktävlingen vid Europaforum och bad GR att besluta skicka en ung musiker till Europaforum.

**Beslut:**

1. GR beslutade att Sveriges Lions ska sända tävlande till Europaforum.

**§ 164 Valärenden Riksvalnämnden***Bilaga 236*

Riksvalnämndens ordförande Annette Eiserman-Wikström redogjorde för de val GR ska göra och för Riksvalnämndens förordande. Vidare redogör Annette för ett PM Riksvalnämnden skrivit och föreslår att GR ger stadgesekreteraren i uppdrag att hantera RVNs PM och återkomma till GR.

**Beslut:**

1. Till ordförande för Kommittén för Hjälpverksamhet omvalde GR Alf Bakken för verksamhetsåret 2011-2012.
2. Till ledamöter i Kommittén för Hjälpverksamhet omvalde GR Hans Catani och nyvalde Mats Torstensson för 2011-2012.
3. Till ordförande för Kommittén för ungdomsverksamhet omvalde GR Anne-Cathrine Karlsson för 2011-2012.
4. Till ledamöter i Kommittén för ungdomsverksamhet omvalde GR Nils-Erik Borgström och Sören Bjurström samt Monica Jönsson för 2011-2012.
5. Till kontaktperson för Orkester Norden omvalde GR Lennart Fridén för 2011-2012.
6. Till stadgesekreterare omvalde GR Bengt Sörman för 2011-2012.
7. Till ordförande för Multipeldistriktets Rådgivande placeringsgrupp nyvaldes Gunnar Schönberg.
8. Till ledamöter i MDs rådgivande placeringsgrupp omvaldes Britta Rydkvist och nyvaldes Ingvar Långström.
9. Till kontaktperson Diabetes omvaldes Bernt Fransen.
10. Till Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond nyvaldes Bengt Almqvist som ordinarie ledamot. Vidare nyvalde GR Paul Månsson som suppleant. Som suppleanter omvaldes Sven Steffner och Jan E Hulth. Ordförande Jan Seebass är vald till och med 2013.
11. RVN lämnade in ett förslag på ändringar i stadgarna och föreslog att stadgesekreteraren bearbetar förslaget.

**Beslut:**

1. GR beslutade i enlighet med RVN PM daterat 2011-05-31 och gav stadgesekreteraren i uppdrag att behandla PM:et och återkomma till GR.

**§ 165 Uppföljning av Riksmötesbesluten**

Lennart Löf, Riksmötets ordförande, gick igenom besluten tagna på Riksmötet. Han konstaterade att arbetet med ny distriktsindelning inte gick som guvernörsrådet tänkt. Han beklagade att LEO ungdomarna inte fått säga det de tänkt säga. I övrigt konstaterade han att det blir ärenden för kommande guvernörsråd att beta av i den mån besluten behöver följas upp.

**Beslut:**

1. GR noterade detta och lade till handlingarna.

**§ 166 Brev från Forshaga***Bilaga: 221*

LC Forshaga har skrivit till guvernörsrådet och bett om återbetalning av det som klubben tidigare samlat in och betalat till projekt Restaurangskolan. GRO Sven-Arne berättade att han å guvernörsrådets vägnar skrivit ett brev till samtliga klubbar som begärt återbetalning av pengar, där han redogjort för hur saken ligger till, men att det är bara LC Forshaga som vidmakthåller att de vill ha betalt.

GRO sade att detta är ett klubbinitiativ och har skett utom beslut från GR. Därför kan inte GR betala tillbaka något. Något som sedermera vidimerades både av Controller Björn Wahlenius och revisor Willy Lindgren.

**Beslut:**

1. GR beslutade att tidigare beslut står fast om att inte återbetala.  
DG 101B Per-Åke Persson reserverade sig mot beslutet.

**§ 167 Förslag på hur stödja RM arrangörerna***Bilaga: 216*

PID Bruno Ahlqvist har i skrivelse, se bilaga 216, kommit med förslag om att erfarna

Riksmötesarrangörer bör kunna vara rådgivare till RM-arrangörer. Han föreslår Björn Wahlenius och Lennart Löf till detta.

**Beslut:**

1. GR beslutade att utse Björn Wahlenius och Lennart Löf till rådgivare för RM arrangörer.

**§ 168 Stöd till Finlands kandidat som internationell president.**

Finlands Lions har bett samtliga nordiska länder att stödja deras nominerade till 2:e vice Internationell President Harri Ala-Kulju. Argumentet är att hålla ihop Norden. Island och Norge har lämnat sitt stöd, Danmark förhåller sig neutrala.

**Beslut:**

1. GR beslutade om att Sveriges Lions skall ge sitt stöd till den finländske kandidaten till internationell president.

**§ 169 Rapport om Natascha Andersson**

DG 101 U Berndt Fors redogör för en undersökning där distriktet kontrollerat verksamheten på Natascha Andersson läger för barn från forna Sovjet. Han konstaterar bland annat att bokföring verkar korrekt och att projektet får stöd från Radiohjälpen, med dess stränga krav på redovisning. Guvernörerna i U och A har kvar att besöka lägret.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.
2. GR konstaterade att uppdraget är slutfört när besök skett och avvaktar rapport.

**§ 170 Ansökan om bidrag till studentklubb *Bilaga: 212***

Distrikt 101 S hade framfört att få söka bidrag till kostnaderna för att etablera studentklubben ur den fond som beslutades vid riksmötet i Visby. Enligt beslutet är max beloppet 15 000 kr och fonden upplöses den 1 juli 2011.

**Beslut:**

1. GR beslutade att mot kvitto bidra till studentklubbens bildande i distrikt 101S kvitton. Kvitton får inte vara äldre än beslutsdatumet vid riksmötet i Visby.

**§ 171 Övriga frågor**

**A. Information om läger i distrikt P**

DG 101P Monicka Köhler dryftade frågan om svårighet få värdfamiljer till inkommande ungdomar. Frågar om möjligheten att byta ut ungdomslägret, mot diabetesläger istället. Svaret hon fick var att byta ut mot diabetesläger är inte att rekommendera.

**B. Lions Quest och LEO**

Punkten utgick då Felle Fernholm inte var närvarande som hade anmält punkten.

**C. Specsavers**

DG 101A undrade hur det ska bli med Specsavers i år.

GRO svarade att december aktiviteten kommer att genomföras men att ytterligare aktiviteter kommer att planeras av kommande GR. VGRO Vivianne tillade att kommande guvernörsråd har med aktiviteten Specsavers i sin verksamhetsplan samt att decemberaktiviteten blir av som planerat.

DG 101A undrade också om de pengar klubbarna skulle få för frakten till Vision For All är utbetalda. GRO svarade att alla hittills inkomna fakturor från distrikten är betalda men om det finns fakturor som inte skickats in ännu så kommer de att betalas ur de pengar som Specsavers betalt in till LIONS. Jan Demuth, ekonom på kontoret, svarade, ja.

**D. Nomenklaturfråga AU 6**

vDG Mats Granath menade att ibland står det vice ZO och ibland biträdande ZO. Hur ska det vara?

**Beslut:**

1. GR beslutade att det ska heta vice ZO.

**E. RLI**

PCC Finn Bangsgaard berättade om utbildning som hållits i april för Lions.

F. Charterfest Studentklubb

VGRO Vivianne berättade om studentklubbens charterfest och om studenterna som besöker Riksmötet kan få ersättning för sin resa.

**Beslut:**

2. GR beslutade att bidra med 2000 kr till studenterna som ersättning för sitt deltagande i RM.

G. Inflytandetorg

Controller Björn berättade att PDG Olof Ejdeblad gärna tar emot rapporter från distrikt som har genomfört inflytandetorg.

H. LCIF

PID Jan-Åke Åkerlund flaggade för LCIF och dess arbete över hela världen.

I. Skattefrågor

PID Heinz Ondrejka som följer två olika skattefrågor, momsfrågan och avdragsrätt för bidrag till allmännyttiga organisationer redogjorde för status på dessa. Just nu inget nytt att berätta. Heinz fortsätter följa frågorna och rapporterar till AU och GR så fort något finns att rapportera om.

J. UNCHR

Heinz Ondrejka frågade GRO varför pengar sänts till UNCHR i exempelvis Pakistan där Lions har den egna organisationen LCIF som mottagare. GRO Sven-Arne svarade att det bidrag som skickades till Pakistan gick till 13 900 flyktingbarn som saknade kläder inför den kommande vintern. DG 101U Ola undrade varför guvernörsrådet inte fått veta något. GRO Sven-Arne svarade att rapport har lämnats till GR och att det är Katastrofberedskapens och dess styrelse som tagit dessa beslut.

K. Hanteringen av omorganisation av kontoret

PID Heinz ställde sig kritisk till hur denna fråga hanterats. GRO Sven-Arne redogjorde för hur arbetet genomförts. En arbetsgrupp bestående av representanter från AU och styrelsen för Lions Quest har gemensamt tagit fram det beslutsunderlag som presenterades GR för beslut. Arbetsgruppen har bestått av GRO, VGRO, Controller och Lions Quest styrelse Bruno Ahlqvist, Håkan Johansson och Arvo Metzmaa Och att personalen på kontoret har varit informerade under processen och att förhandlingar genomförts med facket. VGRO Vivianne menade att det i alla stycken inte följt ”skolboken”, men att blir en bra kontorslösning ändå, för båda parter.

**Protokollsanteckning: bilaga A (238)**L. Livskvalitépris omnämnt i pressen

Redaktören berättade att Lions utdelning av Livskvalitépris på Riksmötet nämns i Aftonbladet.

**§ 172 Nästa möte**

GR 1, i anslutning till Convention i Seattle.

**§ 173 Avslutning**

GRO Sven-Arne tackade mötesdeltagarna för det sista mötet med guvernörsrådet 2010-2011 och önskade VGRO Vivianne lycka till nästa verksamhetsår. GRO tackade AU och personalen på kontoret, varefter han avslutade mötet.

Sekreterare:

GRO:

Maud Nordell

Sven-Arne Wennerberg

Justeras:

DG 101 N Ulf Holmberg

DG 101 P Monica Köhler

Justeras: \_\_\_\_\_/

Lions MD101, protokoll GR 6 - 2010-2011, juni 2011